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TELŠIŲ REGIONO PLĖTROS TARYBOS KOLEGIJOS  

 

POSĖDŽIO PROTOKOLAS 

 

2025-03-28    Nr. K/P-2 

 

Posėdis įvyko 2025-03-25, pradžia – 10.00 val., vieta -  Laisvės a. 3, Rietavas.  

Posėdžio pirmininkas – Telšių regiono plėtros tarybos kolegijos pirmininkas Tomas Katkus. 

Posėdžio sekretorė – Telšių regiono plėtros tarybos (toliau - Telšių RPT) ekspertė Gintarė 

Martinkienė.  

Posėdyje dalyvavo Telšių regiono plėtros tarybos kolegijos (toliau – Kolegijos) nariai: 

1. Jonas Eugenijus Bačinskas, Rietavo savivaldybės tarybos narys,  

2. Kęstutis Bartkevičius, Mažeikių rajono savivaldybės tarybos narys 

3. Antanas Černeckis, Rietavo savivaldybės meras, 

4. Tomas Katkus, Telšių rajono savivaldybės meras, 

5. Mindaugas Kaunas, Plungės rajono savivaldybės tarybos narys 

6. Viktoras Krajinas, Rietavo savivaldybės tarybos narys, 

7. Ramūnas Lydis, Plungės rajono savivaldybės tarybos narys, 

8. Rūta Matulaitienė, Mažeikių rajono savivaldybės merė, 

9. Antanas Tenys, Mažeikių rajono savivaldybės tarybos narys,  

10. Algirdas Žebrauskas, Telšių rajono savivaldybės tarybos narys 

Kvorumas yra.  

 

Posėdyje nedalyvavo: Kęstutis Gusarovas,  Telšių rajono savivaldybės tarybos narys, 

Audrius Klišonis, Plungės rajono savivaldybės meras.  

Kiti  posėdyje dalyvavę asmenys: Lietuvos Respublikos vidaus reikalų viceministras 

Vaidotas Jakštas, vidaus reikalų ministro patarėjas Andrejus Junda, Vidaus reikalų ministerijos 

Regioninės politikos grupės vadovė Rasa Tamulevičiūtė, Lina Beniušė, „UAB „Litspringas“ 

pardavimų vadybininkė, Julijana Gnadl, Telšių RPT administracijos direktorė, Gintarė Martinkienė, 

Telšių RPT ekspertė, Jolanta Jurkuvienė, Telšių RPT vyresnioji specialistė (vyriausioji specialistė). 

Dalyvių sąrašas pridedamas. 

SVARSTYTA. Kolegijos posėdžio darbotvarkės tvirtinimas. (10.00 – 10.05 val.). 

Posėdžio pirmininkas Tomas Katkus pasveikino susirinkusius ir supažindino su posėdžio 

darbotvarkės projektu, kolegijos nariai jį aptarė.  

NUSPRĘSTA. Bendru sutarimu patvirtinti posėdžio darbotvarkę. 

Balsavo: už – 10 (dešimt), prieš – 0 (nebuvo), susilaikė – 0 (nebuvo). 

DARBOTVARKĖ: 

1. Dėl apibendrintos informacijos apie  „UAB „Litspringas“ regioninės svarbos projekto 

„Vielos tempimo ir armatūros gamybos cechai“ įgyvendinimo eigą, būklę ir jos vertinimo rezultatus 

aptarimo. 

2. Dėl Telšių regiono plėtros tarybos 2024 m. metinių ataskaitų rinkinio įvertinimo ir 

atsiliepimų apie jį teikimo Telšių regiono plėtros tarybos visuotiniam dalyvių susirinkimui. 

3. Dėl Telšių regiono plėtros tarybos 2025 m. metinio veiklos plano patvirtinimo. 

4. Dėl Telšių regiono plėtros tarybos 2023 m. kovo 10 d. sprendimo Nr. K/S-5 „Dėl 2022–

2030 m. Telšių regiono plėtros plano patvirtinimo“ pakeitimo. 

5. Dėl 2022–2030 m. Telšių regiono plėtros plano įgyvendinimo stebėsenos duomenų 

aptarimo 

6. Regioninės politikos iššūkiai ir prioritetai.  

7. Dėl sutaupytų Europos Sąjungos fondų lėšų pakartotinio planavimo ir naudojimo. 
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1. SVARSTYTA. Dėl apibendrintos informacijos apie  „UAB „Litspringas“ regioninės svarbos 

projekto „Vielos tempimo ir armatūros gamybos cechai“ įgyvendinimo eigą, būklę ir jos vertinimo 

rezultatus aptarimo. (10.05 – 10.35 val.). 
Informaciją pristatė „UAB „Litspringas“ pardavimų vadybininkė Lina Beniušė (pranešimas 

pridedamas). 

Tomas Katkus paklausė apie iššūkius, patiriamus dėl pokyčių Amerikos rinkoje. 

Lina Beniušė atsakė, kad iki karo Ukrainoje eksportas į Ameriką sudarė virš 50 proc., dabar 

laukiame žinių apie kvotas. Turime tikslą plėstis ES ir kitose saugesnėse rinkose be politinių faktorių. 

Mindaugas Kaunas paklausė, kaip išlaikysite 50 naujų darbuotojų. 

Lina Beniušė atsakė, kad rizikų yra, bet per 2024 m. daug nuveikėme plėtodami gamybos 

infrastruktūrą, darbuotojų skaičių didinsime, ieškome naujų rinkų, sėkmingai sekasi įeiti į 

Skandinavijos rinkas.  

Mindaugas Kaunas paklausė, kas būtų, jeigu rodikliai nebūtų pasiekti 100 proc., įdiegus 

technologijas? 

Julijana Gnadl paaiškino, kad visi rodikliai turi būti pasiekti, reikės audito ataskaitos.  

Algirdas Žebrauskas pasiūlė, kad iki 2028 m., kada bus vertinamas regioninės svarbos 

projekto rodiklių pasiekimas, reikia iniciatyvos dėl Strateginio valdymo metodikos  pakeitimo. 

Investicijų ir darbuotojų skaičiaus rodikliai vienas kitam prieštarauja. Didėjant investicijoms į 

automatizaciją, mažėja sukuriamų darbo vietų skaičius. 

Rūta Matulaitienė  pasiūlė kolegijos vardu suformuluoti protokolinį sprendimą, kreiptis į 

LSA, inicijuojant Strateginio valdymo metodikos  pakeitimą iki 2028 m.  

Antanas Černeckis pasakė, kad rodikliai turi būti subalansuoti ir rodyti kryptį, kuria auga 

įmonė; kad bendruomenei būtų nauda, turi išlikti pusiausvyra.  

Lina Beniušė papildė, kad įmonės kryptis yra automatizacija. 

Julijana Gnadl pasakė, kad Strateginio valdymo metodikos  keitimo iniciatyvos pagrindimui 

būtina gauti iš įmonės argumentus dėl atvirkštinio ryšio tarp automatizacijos, robotizacijos ir darbo 

vietų steigimo/išlaikymo. 

Ramūnas Lydis pasiūlė įvesti sumokamo GPM rodiklį, kuris atspindi įmonės veiklos naudą 

savivaldai. 

NUSPRĘSTA.  

1. Pavesti: 

1.1  „UAB „Litspringas“ papildyti 2025-01-21 Regioninės svarbos projekto įgyvendinimo 

ataskaitą, įvertinant rizikas dėl projekto rezultatų ir jų rodiklių ir pateikti Plungės rajono savivaldybei. 

„UAB „Litspringas“ ataskaitą Plungės rajono savivaldybei pateikti Telšių regiono plėtros tarybai.  

1.2 TRPT administracijai parengti raštą LSA dėl Strateginio valdymo metodikos1, punkto 

147.2.2 pakeitimo inicijavimo.  

 

2. SVARSTYTA. Dėl Telšių regiono plėtros tarybos 2024 m. metinių ataskaitų rinkinio 

įvertinimo ir atsiliepimų apie jį teikimo Telšių regiono plėtros tarybos visuotiniam dalyvių 

susirinkimui. (10.35 – 10.40 val.). 

Julijana Gnadl pristatė 2024 m. gruodžio 31 d. pasibaigusių metų finansinių ataskaitų rinkinį.  

Klausimų Kolegijos nariai neturėjo. 

NUSPRĘSTA. Bendru sutarimu pritarti sprendimo projektui. 

Balsavo: už – 10 (dešimt), prieš – 0 (nebuvo), susilaikė – 0 (nebuvo). 

 

3. SVARSTYTA. Dėl Telšių regiono plėtros tarybos 2025 m. metinio veiklos plano 

patvirtinimo (10.40 – 10.50 val.). 

                                                           
1 Lietuvos Respublikos Vyriausybės 2021 m. balandžio 28 d. nutarimu Nr. 292 (Lietuvos Respublikos 

Vyriausybės 2022 m. gruodžio 14 d. nutarimo Nr. 1264 redakcija) 
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Julijana Gnadl pristatė Telšių regiono plėtros tarybos 2024 m. metinį veiklos planą. 

Pranešėja akcentavo, kad Vidaus reikalų ministerija kelia šiuos pagrindinius  uždaviniai 2025 

metams:   

1. 152 mln. Eur ES fondų lėšų paskirstymas ir suplanavimas regionuose – gali likti labai 

mažai laiko regionui skirtoms lėšoms suplanuoti. 

2. Vykdyti projektų įgyvendinimo stebėseną (kontraktavimo, lėšų išmokėjimo duomenis) 

ir kiekvieną metų ketvirtį svarstyti kolegijos posėdžiuose. 

3. Organizuoti renginį su Telšių regiono plėtros tarybos patariamąja kolegijos partnerių 

grupe (socialiniais partneriais) dėl galimų Telšių regiono plėtros prioritetų po 2027 m. įvertinimo, jų 

apibendrinimo ir pasiūlymų pateikimo Vidaus reikalų ministerijai.  

Klausimų Kolegijos nariai neturėjo. 

NUSPRĘSTA. Bendru sutarimu pritarti sprendimo projektui. 

Balsavo: už – 10 (dešimt), prieš – 0 (nebuvo), susilaikė – 0 (nebuvo). 

 

4. SVARSTYTA. Dėl Telšių regiono plėtros tarybos 2023 m. kovo 10 d. sprendimo Nr. 

K/S-5 „Dėl 2022–2030 m. Telšių regiono plėtros plano patvirtinimo“ pakeitimo (10.50 – 11.00 val.). 

Informaciją apie teikiamus tvirtinti 2022–2030 m. Telšių regiono plėtros plano (toliau – 

Planas) pakeitimus pristatė Gintarė Martinkienė (pranešimas pridedamas).  

Atsižvelgiant į savivaldybių prašymus, siūlomi keturių pažangos priemonių projektų 

duomenų pakeitimai: „Socialinių paslaugų infrastruktūros ir paslaugų plėtra“, „Darbo vietų 

pasiekiamumo ir paslaugų prieinamumo didinimas”, „Aplinkos taršos mažinimas“, „Tvari Telšių 

miesto plėtra“ . Plano pakeitimai suderinti su ministerijomis ir CPVA, Plano pakeitimo projektui 

pritarė Partnerių grupė.  

Mindaugas Kaunas paklausė dėl siūlomo į Planą įtraukti Plungės rajono savivaldybės 

socialinės paskirties projekto 1.5 „Socialinių paslaugų infrastruktūros ir paslaugų  plėtra Plungės 

rajono savivaldybėje“. Kodėl socialinis būstas, apjungiant du projektus perkeliamas į NT objektą 

Mendeno g. 10, ar yra parengta techninė dokumentacija ?  

Gintarė Martinkienė atsakė, kad socialinio būsto veiklos perkeliamos į NT objektą Mendeno 

g. 10, nes anksčiau planuoto šiai paskirčiai NT objekto Vytauto g. 29 Plungėje nepavyko nupirkti. 

Techninės dokumentacijos dar nėra. 

Mindaugas Kaunas pasakė, kad nepritaria pakeitimui, apjungtas projektas yra labai didelis, 

yra rizika jo neįgyvendinti.  

Julijana Gnadl pasiūlė atskirti Plano pakeitimo dalį, kuriai yra prieštaravimų ir balsuoti dėl 

visų kitų pakeitimų.  

Antanas Černeckis pasiūlė, kad vienam kolegijos nariui prieštaraujant, vis tiek galima 

balsuoti, jeigu kiti nariai pritartų, sprendimas būtų priimtas. Manau, kad planavusieji įdėjo daug darbo 

ir pasiūlytas projektas nėra atsitiktinis, jis toks reikalingas savivaldybei.  

NUSPRĘSTA. Sprendimas nepriimtas, kadangi už jo priėmimą balsavo  mažiau nei 4/5 

visų kolegijos narių: „už“ balsavo 9 kolegijos nariai, 1 kolegijos narys susilaikė. 

Balsavo: už – 9 (devyni), prieš – 0 (nebuvo), susilaikė – 1 (vienas). 

 

5. SVARSTYTA. Dėl 2022–2030 m. Telšių regiono plėtros plano įgyvendinimo 

stebėsenos duomenų aptarimo (11.00 – 11.05 val.). 

Gintarė Martinkienė pristatė Telšių regiono plėtros plano įgyvendinimo stebėsenos duomenis 

(pranešimas pridedamas).  

Klausimų Kolegijos nariai neturėjo. 

 

6. SVARSTYTA. Regioninės politikos iššūkiai ir prioritetai. (11.05 – 12.35 val.). 

 Viceministras Vaidotas Jakštas pristatė regioninės politikos iššūkius ir prioritetus, Lietuvos 

Respublikos Vyriausybės ketinimą steigti Regionų ministeriją, jai planuojamas veiklos sritis, Vidaus 

reikalų ministerijai numatytus darbus.  
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 Vidaus reikalų ministerijos Regioninės politikos grupės vadovė Rasa Tamulevičiūtė pristatė 

regionų plėtros planų įgyvendinimo rodiklius, pažangą ir iššūkius, supažindino su numatytais 2025 

m. darbais ir 2021–2027 m. Europos Sąjungos fondų investicijų programos vidurio peržiūra, kurios 

metu bus atsiskaitoma Europos Komisijai už tarpinių rodiklių pasiekimą (pranešimas pridedamas). 

Rūta Matulaitienė paklausė apie planuojamos Regionų ministerijos vaidmenį, sprendžiant 

infrastruktūros ir investicijų pritraukimo problemas regionuose, siekiant mažinti skirtumus tarp 

regionų, kad būtume kaip skandinavai „vienodai nuobodūs“.  

Viceministras Vaidotas Jakštas atsakė, kad planuojama daugelį šakinių ministerijų valdymo 

sričių, įskaitant susisiekimo ir ekonomikos, perkelti į planuojamą Regionų ministeriją. Tikimasi, kad  

tai leis efektyviau spręsti infrastruktūros ir investicijų problemas regionuose. 

 Rūta Matulaitienė iškėlė klausimą dėl sveikatos sistemos pertvarkos, dėl kurios buvo siekta 

uždaryti Mažeikių ligoninės gimdymo skyrių. Ilgalaikėje perspektyvoje tai labai pavojinga tendencija 

regionui. Išsilaikom savo jėgom, tačiau norim kad mus išgirstų.  

 Viceministras Vaidotas Jakštas teigė suprantantis, kad savivalda apima įvairias sritis – 

švietimą, sveikatos ir socialinę apsaugą, kultūrą ir kitas, tačiau sujungti jas į vieną ministeriją būtų 

neįmanoma. Tikimasi, kad Regionų ministerijoje dirbs daugiau politikų, todėl ji taps reikšmingesnė 

ir labiau girdima. Regioninei politikai reikia daugiau išteklių nei šiuo metu VRM dirbančios šešių 

asmenų Regioninės politikos grupės turimos galimybės. 

 Antanas Černeckis paminėjo, kad Regionų ministerija reikalinga kaip turinti galią kitoms 

ministerijoms. Stipri ministerija su įtaka ir įgalinimu. Daug funkcijų perėmė CPVA, abejojame, kad 

tai gerai, ministerija turėtų būti vadovaujanti šiems procesams. 

 Rasa Tamulevičiūtė  paaiškino, kad Regionų ministerija turėtų būti labiau girdima ir turėti 

daugiau galios svertų. 2022-2030 m. Regionų plėtros programa yra tai, ką pavyko išprašyti iš kitų 

ministerijų. Neturime įgaliojimų nustatyti prioritetus kitoms ministerijoms. 

 Viceministras Vaidotas Jakštas papildė, kad ministerija bus įgalinta  imtis teisėkūros 

iniciatyvos, turės savo valdymo sritį.  

 Algirdas Žebrauskas  paklausė, ar bus išgryninta regiono sąvoka? Regionas – ne tik 

ekonomika, visos valdymo struktūros turi būti regionuose. Valstybės politika ir ministerijos tikslas 

turėtų būti tvirtų regionų sukūrimas. Šiuo metu sveikatos, švietimo srityse yra labai prasta situacija, į 

kurią atvedė pertvarkos.  

 Antanas Černeckis paminėjo apie susisiekimo srities projektus: SM 42 savivaldybėms,  

kurios negavo paramos Darnaus judumo planams rengti, buvo žadėjusi galimybę pasinaudoti RRF 

fondo lėšomis dviračių takams tiesti, kitoms darnaus veikloms. Dabar aiškėja, kad gairės dar tik 

rengiamos, nors projektų įgyvendinimo terminas – 2026 m. birželis. Laiko investavimo darbams liks 

minimaliai, iš institucijų geranoriškumo nėra. Esame maksimaliai pasiruošę investuoti RRF lėšas, 

kruopščiai suskaičiavę mėnesius, kad spėtume įgyvendinti projektus pagal fondo reikalavimus. 

Tačiau jei kils trukdžių, laiku įgyvendinti jų nepavyks.  

 Julijana Gnadl  paantrino, kad trukdis šioje situacijoje yra tai, kad savivaldybės negali pirkti 

projektavimo ir rangos darbų vienu pirkimu, todėl laikas pirkimams nusitęsia, laikas įgyvendinimui 

lieka minimalus arba neįmanomas.  

 Rasa Tamulevičiūtė pažadėjo, kad išsiaiškinsime, kokia vėluojančių aprašų situacija. Dėl 

pirkimų kalbėsimės su Viešųjų pirkimų tarnyba. RRF dabar yra prioritetas, informuokite apie 

trukdžius, kad galėtume greitai spręsti problemas. Visų priemonių klausimais kylant problemoms, 

taip pat su CPVA, kreipkitės į šakinę ministeriją, nes ji yra politikos formuotoja, ji rengė Gaires ir 

žino, kokia mintis yra dokumentuose „tarp eilučių“. 

 Vaidotas Jakštas paprašė surašyti problemas, inicijuosime sprendimus su CPVA ir Viešųjų 

pirkimų tarnyba dėl RRF fondo lėšų. 

 Algirdas Žebrauskas paklausė, kodėl Telšių regionas gauna mažiausiai lėšų, net trečdaliu 

mažiau nei panašaus dydžio Utenos regionas. 

 Rasa Tamulevičiūtė atsakė, kad Telšių regionas turi stiprias savivaldybes, iš kurių viena – 

ypač stipri, nes joje veikia „Orlen Lietuva“ gamykla. Dėl to bendri regiono statistiniai rodikliai yra 

geri. Tuo tarpu Utenos regiono rodikliai yra itin prasti, todėl jis gauna paramą. 
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 Antanas Černeckis  pasakė, kad „Orlen Lietuva“ iškraipo statistiką.  

 Rasa Tamulevičiūtė informavo, kad prasideda naujo laikotarpio programavimas ir paragino 

įsivertinti regiono situaciją bei nustatyti, į kurias sritis reikės daugiausiai investicijų. Svarstykite  

regiono ateitį, vystymosi tendencijas ir strategines kryptis. 

 Ramūnas Lydis pasiūlė, kad kitam programavimo laikotarpiui  regionai kuo anksčiau gautų 

aiškias gaires. 

 Rasa Tamulevičiūtė paantrino, kad  geriausia būtų, kad gairės būtų programuojamos pagal 

regionų poreikius.  

 Daugiau klausimų Kolegijos nariai neturėjo. 

 

7. SVARSTYTA. Dėl sutaupytų Europos Sąjungos fondų lėšų pakartotinio planavimo ir 

naudojimo. (13.20 – 13.30 val.). 

Julijana Gnadl  pristatė rašto projektą dėl sutaupytų ESF lėšų pakartotinio planavimo ir 

naudojimo.  

Tomas Katkus pasakė, kad rašto projektui pritaria.  

Kolegijos nariai pastabų dėl rašto neturėjo. 

NUSPRĘSTA. Raštą pasirašyti, siųsti VRM, FM ir CPVA.  

Balsavo: už – 10 (dešimt), prieš – 0 (nebuvo), susilaikė – 0 (nebuvo). 

 

 

 

Posėdžio  pirmininkas                                                                                 Tomas Katkus 

 

 

Posėdžio sekretorė                                                                                      Gintarė Martinkienė 

 


